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Kerstin Bergenbrant Olsson Lars Åsberg  

   

Plats: Förvaltningen, Telefonvägen 30 

Tid:    Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant, ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk,  vice ordf. PRO   

Eiwor Arthursson ledamot PRO     

Margareta Bergman ledamot PRO  

Lars Åsberg  ledamot SPF 

Margrét Nilsson ersättare                         PRO 

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO     

Lennart Jonsson ersättare SPF     

Tita Bergquist ersättare SPF   

Kerstin Svenson       ersättare SPRF    

 

Christina Larsson, upphandlare 

Annmarie Sandberg,  äldreomsorgschef 

Anneli Rydström, sekr. i rådet 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande Kerstin Bergenbrant Olsson, hälsade välkommen och förklarade sammanträdet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Lars Åsberg utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

  

 Pensionärsrådets protokoll 2009-03-17 

Ang. äldreomsorgens informationsfolder A-Ö. Rådet undrade om informationsfoldern 

skickats ut. Fråga ställdes också om möjligheten att skicka ut foldern till äldre över 65 år. 
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Svar av Annmarie S: Den är på gång ut. Utskicket har påbörjats. Foldern skickas ut till alla 

äldre över 75 år i stadsdelen. I följebrev erbjuds också hembesök. Stadsdelarna har enligt 

kommunfullmäktige i uppdrag att genomföra hembesök till äldre över 75 år. Förvaltningen 

har därför valt samma gräns för utskicket av foldern. A-Ö kommer att finnas på 

verksamheterna, apotek, bibliotek och vårdcentraler.  

 

Ang. språkprojektet på Axelsbergs servicehus. Har det börjat och hur går det till frågade 

rådet.  

Svar av Annmarie S: Handledare som är duktiga och kunniga i svenska har utbildats. 

Projektet drivs av Äldrecentrum och Axelsbergs servicehus har varit med i en förstudie. 

Finansieringen är nu klar och projektet kan starta. Till nästa möte inbjuds Ingrid Lindmark, 

enhetschef, som kan berätta mer om projektet.  

 

Ang. verksamhetsbidrag. I protokollet stod att två föreningar hade möjlighet att få mer 

bidrag än man ansökt om. Innebär detta att det finns pengar kvar? 

Svar av Annmarie S: Nej, pengarna har fördelats ut. Enligt de nya reglerna får föreningarna 

ett grundbidrag på 10.000 kr och sedan ett bidrag utifrån antal medlemmar. Ingen förening 

får dock mer än man ansökt om.   

 

Ang. anslagstavlorna. Rådet påtalade att alla anslagstavlor behöver rustas. Områden 

saknades på de kartor som delades ut vid förra mötet.  

Svar av Annmarie S: Vid synpunkter på anslagstavlorna kontaktas Peter Mellin. 

 

 I övrigt godkändes protokollet. 

    

 Handikapprådets protokoll 2009-03-12 

I protokollet tas det ekonomiska läget upp. Det står att förvaltningen kommer att 

noggrannare analysera orsakerna till avvikelsen och ta fram ett förslag med åtgärder till 

nämnden. Pensionärsrådet önskar ta del av åtgärdsförslaget. Se vidare § 8.  

 

§ 5.  Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2009-03-19 

 Protokollet lades till handlingarna. 

 

§ 6.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 

 KPR sammanträder den 14 april. Inget protokoll fanns därför att anmäla. 

 Protokollet skickas till rådet. 

 

§ 7. Avtals- och upphandlingsfrågor 

Christina Larsson, upphandlare, informerade om aktuella avtals- och upphandlingsfrågor.  

 

Hemtjänsten och servicehusen kan använda städfirma som underleverantör för städning och 

fönsterputs hemma hos den äldre. Tjänsten upphandlas. 

 

En upphandling av ramavtal för städning i enskilda hem pågår nu i samverkan med 

stadsdelarna Kungsholmen och Södermalm. På nämndens sammanträde den 16 april tas 

förfrågningsunderlaget upp för beslut. Olika krav ställs i förfrågningsunderlaget. Sekretess 

råder. När upphandlingen är klar, kommer Christina L tillbaka och rapporterar vilka företag 

som kommer att ingå i ramavtalet och som hemtjänsten och servicehusen kan anlita. 

 

Christina L informerade också om ärendet ”Förlängning av avtal gällande larm- och 

nattpatrullsinsatser vid Hägerstens och Liljeholmens hemtjänst”. Hägerstens och 
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Liljeholmens hemtjänst har samma utförare av tjänsten men olika avtalstider. En 

förlängning föreslås av båda avtalen från och med 1 oktober 2009 till och med 30 september 

2010. Detta möjliggör att larm- och nattpatrullsinsatserna kan upphandlas gemensamt under 

2010. Christina L återkommer med information när det blir aktuellt, samt att representanter 

från rådet utses, som får ta del av underlag och lämna synpunkter.  

 

§ 8. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

Annmarie Sandberg informerade om aktuella äldreomsorgsfrågor.  

 

 Budget 

Det ekonomiska läget för äldreomsorgen har förbättrats. Prognosen för mars visar ett 

underskott om 7,2 mnkr för äldreomsorgen att jämföra med förra prognosen som visade ett 

underskott om 8,7 mnkr. Av 7,2 mnkr avser 2,5 mnkr beställarenheten. Behovet av platser i 

vård- och omsorgsboende har fortsatt att minska från 616 platser i december till 598 platser 

i mars. Hägerstens hemtjänst redovisar ett överskott med 0,4 mnkr. Axelsbergs servicehus 

har ett underskott på 5,1 mnkr, varav 4,1 mnkr avser tomgångskostnader och 1 mnkr för 

flyttkostnader. Förvaltningen kommer att söka om medel för dessa kostnader av staden. 

Övriga utförarenheter visar budget i balans efter att åtgärder vidtagits. Neddragningar 

genomförs vid flera enheter.  

 

Ett 60-tal vårdbiträden och undersköterskor har preciserats övertaliga. Information till 

berörd personal hålls den 23 april. Personal kommer tillbaka till stadsdelen från 

Fruängsgårdens B-hus, som sedan 1 november 2008 drivs på entreprenad av Carema. 

Personalen har lång anställningstid och kommer att placeras på äldreomsorgens enheter. 

 

Axgården och Liljeholmens hemtjänst är de enheter som främst påverkas av 

personalförändringarna, då det vid dessa enheter finns personal med kort anställningstid. 

 

I tertialrapport 1, som tas upp i maj på nämnden, görs en grundlig analys av det ekonomiska 

läget.  

 

Information om Axelsbergs servicehus 

Beslut har nu kommit om projekteringsmedel för ombyggnation av hus 43 vid Axelsbergs 

servicehus. Information om flytt från hus 41 till andra servicehuslägenheter, har gått ut till 

boende och anhöriga. Informationsbladet delades ut till rådet. Boende i hus 41 kommer att 

erbjuds att flytta till hus 43, Fruängsgårdens servicehus eller andra servicehus utifrån 

önskemål. Boende har kontaktats av biståndshandläggare för individuellt samtal.  

 

Rådet påtalade att det är viktigt att anhöriga är med vid samtalet. Hur ställer sig 

förvaltningen till anhörigas medverkan? 

Svar av Annmarie S: Ja, det är viktigt att anhöriga är med, om den boende själv önskar det. 

Informationen har också ställts till både boende och anhöriga.  

 

Verksamheten på Axelsbergs servicehus 

Två konsulter har följt verksamheten på Axelsbergs servicehus. En handlingsplan har tagits 

fram som syftar till att utveckla verksamheten. På nämnden den 16 april ges en muntlig 

rapport.  

 

Tita B och Bertil W undrade om förtroenderådet på Axelbergs kan få ta del av rapporten 

och handlingsplanen.  

Svar av Annmarie S: Återkommer med svar. 
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§ 9. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2009-04-16 

 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet; 

  

Ärende 5: Underlag till budget 2010 och inriktning 2011-2012 

Rådet hade en del frågor, som besvarades av Annmarie S. 

Bl.a. om att äldreomsorgen haft ökade kostnader för vård- och omsorgsboende 

under 2008, om valfrihetsmodellen som innebär att den äldre efter biståndsbeslut 

väljer vård- och omsorgsboende och kan stå i tre köer samtidigt. Det är den äldre 

själv som väljer. Om den äldre inte själv kan välja pga av t.ex. sjukdom, är den som 

har rätt att föra den äldres talan, dvs den som har fullmakt eller är god man, som 

väljer. Det kan vara en anhörig som har fullmakt eller är god man. 

 

Ang. trygghetsboende krävs inget biståndsbeslut. Riktlinjer för hur trygghetsboende 

kommer att utformas i Stockholms tas fram av äldreförvaltningen och Micasa.  

Ang. fråga om uthyrning i andra hand på servicehusen, så blockförhyr förvaltningen 

av fastighetsägaren Micasa. Den boende hyr i andra hand av förvaltningen. På 

Axelsbergs servicehus kommer Glasade Gången att lämna de tre lägenheterna som 

man hyrt för sin verksamhet. Lägenheterna ska användas till de boende i och med 

omflyttningen från hus 41 till hus 43.  

 

Pensionärsrådet hade inga ytterligare synpunkter. 

 

Ärende 6: Kartläggning av hälso- och sjukvårdsinsatser – 

kvalitetsindikatorer i särskilda boendeformer för äldre 

Pensionärsrådet tycker det är positivt att riskbedömningar genomförs och att behov 

och brister upptäcks. Pensionärsrådet påtalade samtidigt att det är viktigt att alla 

förkortningar och medicinska termer förklaras, så att alla ges möjlighet att förstå. 

 

MAS bedömer att enheterna har en rimlig möjlighet att nå de uppsatta målen under 

förutsättning att man inte minskar ner på sjuksköterskebemanningen i förhållande 

till antalet platser. Utifrån detta undrade rådet om det finns sjuksköterskor dygnet 

runt på servicehusen. Hur är t.ex. på Axelsbergs servicehus? 

Svar av Annmarie S: På Axelsbergs servicehus finns det sjuksköterskor under 

dagtid. Övriga tider finns joursjuksköterska, som ska komma inom 45 minuter. 

Uppdraget utförs av privat utförare, enligt avtal.  

På vård- och omsorgsboendena Kastanjen och Axgården finns sjuksköterska dygnet 

runt på plats.  

 

Frågor ställdes om läkemedel, där Annmarie S informerade att 

läkemedelsgenomgångar pågår på vård- och omsorgsboendena och servicehusen i 

samarbete med läkare. 

 

Pensionärsrådet tycker det är anmärkningsvärt att de som bor på servicehus har 

minst kontakt med tandvården. Viktigt att de äldre erbjuds munhälsobedömning. 

 

Pensionärsrådet hade inga andra synpunkter.  

 

Ärende 10: Kravmärkt Yrkesroll – slutredovisning av medel från 

Kompetensstegen 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag. 
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Pensionärsrådet tycker detta verkar vara en bra form. Vad tycker personalen? 

Svar av Annmarie S: Kravmärkt upplevs som positivt. Personalen tycker att man 

blir sedd och att det är ett lyft. 

  

Ärende 13: Förlängning av avtal gällande larm- och nattpatrullsinsatser 

vid Hägerstens och Liljeholmens hemtjänst 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter att tillägga. 

  

§ 10. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmöte hölls den 26 mars. På 

förtroenderådets möte i maj ska midsommarfesten planeras. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Vid nästa förtroenderådsmöte den 16 april ska 

sillunchen planeras. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Nya ordförande heter Bali Fristad. Vid 

förtroenderådets möte den 26 mars framfördes missnöje med miljöstationen. Frågan har 

tagits upp med Micasa. Problem med boende som röker på plan 5, togs också upp på 

förtroenderådets möte. Nästa möte är den 7 maj. I slutet på maj blir det vårlunch.  

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: Underhållning anordnas den 16 april.  

Planer finns att ordna med ”våningskaffe” framför. 

 

Axelsbergs förtroenderåd, Bertil Wretlund och Tita Bergqvist: Rapporterade från mötet 

den 25 mars. Ett förtroenderåd har nu bildats på Axelsbergs servicehus, där Tita B valts till 

ordförande och Bertil W till kassör. Påsklunch ordnades den 7 april. Dagsutflykter kommer 

att erbjudas via äldrestöd. Problem med att personalen är ”osynlig” på helgerna, inte är där 

de boende är, togs bl.a. upp vid mötet. Nästa möte äger rum den 7 maj. Möten har också 

inbokats den 2 juni, 2 september och 3 november. Årsmöte kommer att hålls den 6 oktober. 

 

Västertorps förtroenderåd, Margaretha Bergman: Den 1 april var det räkafton. I maj blir 

det dagsutflykt till Åland.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Frågor som tagits upp på förtroenderådet har 

bl.a. varit problem med tidningar som ställs ute i trapphusen. Nytt larm är på gång. 

Önskemål om att bilda matråd har framförts. Problemen med hörselslingan i samlingssalen 

har åtgärdats. Nästa möte är den 16 april, då midsommarfesten ska planeras.  

                        

§ 11.  Övriga frågor 

  

 Förtroenderåden 

Lennart Jonsson tog upp att det är angeläget att ta upp och rapportera om viktiga frågor 

från förtroenderåden.  

 

Har man som representant från pensionärsrådet möjlighet att själv gå ut och besöka 

verksamheterna? 

Svar av Annmarie S: Ja, kontakta enhetschefen innan. Det är ett bra sätt att få inblick i 

verksamheten. 

 

Diskussion fördes om ev. kontaktpersoner, som föreslogs av Christina Larsson.  
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Flera i rådet tycker att man har en bra inblick i verksamheten genom förtroenderåden. 

Kontaktperson kan ev. behövas för Åsengården och Hägerstens hemtjänst. Inga beslut 

fattades i frågan.  

 

Rutiner för förtroenderåd tas upp vid nästa möte. 

 

Upplevelsedagen den 18 mars på Hövdingagården 

Tita B och Lennart J rapporterade från en mycket lyckad upplevelsedag. Över 100 

personer kom och prövade på olika aktiviteter, såsom biljard, bordtennis, lättgympa, 

stavgång, data och dataspel m.m. Fler grupper har startat eller startar bl.a. bordtennis, 

stavgång, lättgympa, bangolf och data. Ny upplevelsedag planeras till hösten. 

Rådet framförde att Jessica Jansson, frivilligsamordnare, gjort ett fantastiskt arbete.  

 

§ 12. Nästa sammanträde 

Tisdagen den 12 maj kl. 10-12, förmöte kl. 9.15-10.00. Förvaltningen, besökrum 1 på  

plan 9.  

 

Höstens sammanträden kommer att förläggas ute på äldreomsorgens verksamheter. 

 

Möte med presidiet inkl. gruppledarna, tisdagen den 17 november, kl. 10.00. LM-rummet 

på plan 9. 

 

§ 13. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet avslutat.  

 

                                 

Vid protokollet: Anneli Rydström 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


